
پنجشنبه 18 اردیبهشت 1399 ،13 رمضان 1441 ،7 می 2020، شماره 23486

شیما فرج زاده مدیر ثبت شرکت هاو مالکیت های صنعتی و معنوی منطقه آزاد کیش:

تمام کشور و همه مناطق آزاد می توانند از 
ظرفیت های  کیش منتفع شوند 

به گزارش  اقتصاد کیش به نقل از مهر، شیما فرج زاده 
در نشست خبری که در بندرعباس برگزار شد، ضمن تقدیر 
و تشکر از زحمات و تلاش های اقای علی ابراهیمی مدیر 
سابق ثبت شرکتها، در خصوص اداره و عملکرد اداره ثبت 
شرکتها با اشاره به اهمیت اطلاعات خصوصاً در استعلامات 
مقام قضائی و انتظامی و دستگاه های نظارتی اظهار داشت: از 
زمان تحویل گرفتن ثبت شرکت ها، اولین کاری که در دستور 
کار قرار گرفت، »ورود اطلاعات کامل« و »شفاف ســازی« 

در این اداره مهم بود.
مدیر ثبت شــرکت ها در جزیره کیش افزود: در این 
راستا، برای هر شرکت ۳۸ فیلد تعریف گردید، که اطلاعات 
کاملی از اشــخاص حقوقی را شــامل می شد. این فایل ها 
کاملًا استاندارد و در چهارچوب پایگاه اطلاعات اشخاص 

حقوقی است.
وی با اشــاره به تعداد پرونده هــا که حدود ۱۴ هزار 
شرکت ثبت شده را شامل می شود که به جهت امنیت اسناد و 
شفاف سازی برگ شماری، اسکن و ورود اطلاعات گردیده 
و این مهم تحقیقاً در ســرزمین اصلی نادر و در مناطق آزاد 

بی سابقه می باشد، گفت.
وی با تاکید بر زمان بر بودن این پروسه و تلاش کارکنان 
خدوم اداره ثبت شرکت ها، ادامه داد: برای مقابله با مفقودی، 
فراموشــی پرونده هــای واصلی و هرگونه سوءاســتفاده 
احتمالی نیز، تمام این اطلاعات ثبت و در سامانه بارگزاری، 

و مشکلات بعُد مسافت برای ارباب رجوع برطرف شد.
فرج زاده تصریح کرد: اشکالات فنی محدودی نیز در 
سامانه وجود دارد که توسط متخصصین در حال رفع است.

وی ادامــه داد: ثبت علائم و اختراعات نیز از وظایف 
تقنینی و اصلی و دغدغه مناطق آزاد کشور و صاحبان سرمایه 
اســت که تاکنون به سرانجام نرسیده است و خلأ آن حس 

می شود.
وی پیوســتن ایران به کنوانسیون مادرید را از دلایل 
سرزمین اصلی دانســت و خاطرنشان کرد: آیا کنوانسیون 
می توانــد ناقض قوانین فراملی باشــد جای بحث دارد که 
می بایســت با جلسات متعدد و تعامل با سرزمین اصلی به 
خروجی مثبت و وظیفه قانونی مناطق ازاد و دغدغه سرمایه 

گذاران رسید.
وی گفت: برای دســت یابی به اهــداف و منویات 
مقنن، حداقل اتفاقی که باید بیفتد این اســت که اگر کاملًا 
مستقل هم نشدیم، امکان اســتعلام علامت را از اداره کل 
مالکیت های معنوی داشته باشــیم تا از سواستفاده و ثبت 
علائم مشترک جلوگیری شود و این کار با تشریک مساعی 
و هماهنگی با اداره کل مالکیت های معنوی میسر است؛ تا 
هم به وظیفه قانونی خود عمل کرده باشــیم و خود مناطق 
این وظیفه را بطور مســتقل انجام دهند و هم ارباب رجوع 
دچار بروکراســی های سرزمین اصلی نشده و دچار اتلاف 

زمان نگردد.
مدیر ثبت شرکت ها در کیش با تاکید بر ظرفیت جزیره 
کیش در پایلوت شــدن ثبت انواع مالکیت های معنوی در 
ســطح مناطق آزاد، گفت: تمامی مناطــق آزاد می توانند از 
خروجی این اتفاق در کیش منتفع شــوند. نظر به جایگاه 
تقنینی اداره ثبت شــرکتها برای نیل به اهداف کلان سازمان 

ضرورت دارد به اداره ثبت شرکتها توجه خاص گردد.
فــرج زاده افزود: ثبت برند و هواپیما و انواع شــناور 
در محدوده مناطق از وظایف قانونی نحوه چگونگی اداره 
مناطق ازاد است که هم اکنون مسکوت مانده است. عملی 
شدن این اتفاق علاوه بر ایجاد جذابیت برای جزیره کیش، 
می تواند تعاملی مثبت بین دستگاه های ذیربط و مناطق آزاد 

باشد.

فرج زاده با اشاره به بیشترین تعداد ثبت شرکت ها در 
حــوزه صادرات و واردات، در ارائه آمار این اداره گفت در 
سال ۹۷ تعداد ۲۰۳ شرکت به ثبت رسیدند که از این تعداد، 
۶ شــرکت خارجی و۴ شرکت مشارکتی بودند. وی ادامه 
داد: در سال ۹۸ نیز، ۱۹۵ شرکت که ۱ شرکت خارجی و ۲ 
شرکت مشارکتی بودند به ثبت رسیدند و در مجموع تقریباً 

نزدیک به ۱۴ هزار شرکت ثبت شده است.
وی تاکید کرد: شــرکت های ثبت شده کاملًا دارای 

اقامتگاه قانونی مستقل بوده و عمدتاً فعال هستند.
فــرج زاده تصریح کــرد: در راســتای منویات مقام 
معظم رهبری در ســفارش به تولید، ســعی کردیم در ثبت 
شــرکت های تولیدی برای اقامتگاه قانونی به شرکت های 

تولیدی کمک کرده تاهزینه کمتری متحمل گردند.
مدیر اداره ثبت شرکت های جزیره کیش، افزود: تعداد 
زیادی از ارباب رجوع هــا از قوانین برای معافیت مالیاتی 
بی خبر هســتند که به دلیل این بی اطلاعی و تصور اینکه 
معافیت مالیاتی در مناطق ازاد می باشند، تشریفات قانونی 
مبنی بر تکمیل اظهارنامه به موقع مالیاتی و عدم انجام پلمپ 
دفاتر مشمول مالیات گردیده اند که در این حوزه به مراجعین 
اطلاع رسانی و تاکید بر رعایت تشریفات قانونی مشمول 

ماده ۱۳ قانون چگونگی اداره مناطق ازاد را اظهار داشت.
فرج زاده افزود: شــرکت های نــوآوری به دلیل عدم 
همکاری ادارات ثبت شــرکت های سرزمین اصلی جهت 
انتقال پرونده های ثبتی از ســرزمین اصلی به مناطق ازاد و 
عدم ثبت شعبات را از دغدغه های این اداره برشمرد که این 
اشخاص امکان انتقال پرونده ثبتی خود را از سرزمین اصلی 

به مناطق ازاد ندارند.
وی افزود امیدوارم شرایطی پیش بیاید که واگذاری و 
تأیید اسامی غیر ایرانی برای شرکت های خارجی بالاخص 

در آینده نزدیک در دستور کار قرار گیرد.
وی با اشاره به شرکت هایی که علی رغم ثبت بودن در 
اداره، فعالیتی ندارند، گفت: این شــرکت ها در صورتی که 
ثبت شده باشند جز با دستور مقام قضائی اجازه منحل کردن 
آن را نداریم چرا که حقوق مالکانه اشــخاص را نمی توان 
از انها ســلب نمود وی در خصوص شرکت های غیر فعال 
افزود فقط می تواند تذکر یا دســتور تعلیق بدهد که تعلیق 
شرکتها و رفع تعلیق آن نیز توسط پایگاه اطلاعات اشخاص 
حقوقی میسر است. وی با تاکید بر عدم صحت خبری مبنی 
بر سوءاســتفاده از طرح معافیت مالیاتی و فرار از آن با ثبت 
شرکت در مناطق آزاد گفت، طرق قوانین و شرایط گذاشته 
شده برای ثبت شــرکت و دریافت مجوز فعالیت، به هیچ 

عنوان چنین امکانی وجود ندارد.
گفتنی است، عملکرد اداره ثبت شرکت ها، طی ۲ سال 
اخیــر، ۳ بار مورد تقدیر واقــع گردیده و همچنین ۲ بار از 
وزارت اقتصاد و دارایی )پایگاه اطلاعات اشخاص حقوقی( 
و ۱ بار نیز از دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد، تقدیرنامه 

دریافت کرده است.

   اقتصاد کیش - مدیر ثبت شــرکت ها با تاکید بر ظرفیت جزیره کیش در پایلوت شــدن ثبت انواع مالکیت های معنوی در سطح 
مناطق آزاد، گفت: کشور وتمامی مناطق آزاد می توانند از خروجی این اتفاق در کیش منتفع شوند.

یک اقتصاددان و عضو هیئت علمی پژوهشکده آمار  عنوان کرد : 

صادرات مجدد در مناطق آزاد 
مغفول مانده است

 اقتصاد کیش - یک اقتصاددان و عضو 
هیئت علمی پژوهشکده آمار گفت: مناطق 
آزاد ایران از لحاظ گردشگری موفقیت های 
خوبی را کسب کرده اند، اما در زمینه صادرات 
مجدد و جذب بازار های مالی ضعف هایی 
دارند که نیاز به اصلاح آنهاســت و علاوه بر 
آن برای بهتر شــدن روند آن ها نیازمند یک 

نظام جامع آماری هستیم. 
مناطــق آزاد ایران با وجــود قوانین 
مشــخص و تلاش هایی که برای موفقیت 
آن ها می شود و با گذشت چند دهه از شروع 
بــه فعالیت برخی از آنهــا، هنوز در برخی 
اقدامــات ناموفق عمــل می کنند که به نظر 
می رســد در مســیری که امروز در پیش گرفته اند، نیاز است تا از محققان و اساتید دانشگاه و 
بسیاری دیگر از افراد مجرب در عرصه اقتصادی کمک بیشتری باید گرفته شود تا مسیر پیش 
روی آنها هموارتر و واقع گرایانه تر شود.  دکتر محمد صادق علیپور، اقتصاددان و عضو هیئت 
علمی پژوهشــکده آمار با اشــاره به اهمیت صادرات مجدد در مناطق آزاد گفت: مناطق آزاد 
تجاری که در دنیا شکل گرفته و وجود دارد بار سنگینی از تجارت و داد و ستد را در میان ملل 
و کشور های مختلف به عهده دارد که آن صادرات مجدد است. این صادرات مجدد توانسته 
در رونق این مناطق نقش مهمی داشــته باشد از جمله آن ها می توان به مناطق اقتصادی اشاره 
کرد که در جنوب خلیج فارس شکل گرفته و بعضا در حال شکل گیری است و نسبت به بنادر 
قدیمی ما مانند بوشهر و بندر عباس قدمت زیادی هم ندارند، اما در چند دهه اخیر رشد بسیار 
زیادی داشته اند. وی افزود: در شرق آسیا هم بسیاری از مناطق آزاد را می توان دید که به وضوح 
تبدیل به مراکزی برای تجارت و صادرات مجدد شده اند که کالا های نیمه ساخته و یا کالا های 
اولیه به آن ها وارد و سپس به مناطق و کشور های دیگر صادر می شود؛ اگر از این بعد به مناطق 
آزاد ایران بنگریم، متوجه می شویم بر اساس آنچه مطالعات اقتصادی نشان می دهد، در مورد 
صادرات مجدد و ارزیابی آن ضعف هایی داشته ایم و امروز مشاهده می کنیم که مناطق آزاد ما 

محلی برای واردات کالا های تمام شده هستند. 
این استاد دانشگاه توضیح داد: فلسفه اولیه مناطق آزاد این است که مواد اولیه باید وارد 
می شــده و به عنوان صادرات مجدد وارد دیگر مناطق می شــده تا نفعی را برای اقتصاد کشور 
ایجاد کند و ارزش افزوده ای را شکل دهد تا به یک تکنولوژی ساخت و تولید هم دست پیدا 
کند. این تکنولوژی های ساخت و تولید دارای اهمیت بسیاری است که امروز می بینیم که از 
مناطق آزاد حذف شده و ما از این چرخه که می تواند به تکمیل شدن زنجیره اقتصاد کمک کند 
و به جذب نیروی کار ماهر و متخصص بیانجامد، غافل شده ایم و این موضوع را از ضعف های 

بزرگ مناطق آزاد می دانم.
عضو هیئت علمی پژوهشکده آمار اظهار کرد: در مناطق آزاد جهان مانند دبی که به عنوان 
یک مثال نزدیک و ملموس می توانیم به آن اشاره کنیم؛ مشاهده می کنیم که پشت هر داد و ستدی، 
بازار های مالی متشکل وجود دارد؛ اما در ایران مشکلات مالی وجود دارد و زیر ساخت های 
سخت افزاری و نرم افزاری دچار مشکل است. یکی از دیگر مشکلات این مناطق پوشش های 
بیمه ای اســت. باید ببینیم بیمه های موجود در مناطق آزاد تا چه حد می توانند در ســطح بین 
المللی فعالیت کنند و خودشان را با بازار های مالی ارتباط دهند که امروز این موضوع را یکی 
از مشکلاتی می دانیم که فعالیت مالی این مناطق را دچار مشکل کرده و ارتباط آن را با دیگر 
بازار ها قطع می کند.  وی افزود: علاوه بر آن از دلایل موفقیت مناطق آزاد مطرح جهان این است 
که آن ها واسطه های مالی خوبی بوده اند و توانسته اند بازار های مالی قدرتمندی ایجاد کنند. 

گردشگری در مناطق آزاد 
علیپور گفت: موضوع دیگری که وجود دارد این است که واردات کالا  برای هموطنان 
ما جذابیت ایجاد کرده و باعث شــده افراد این مناطق را ببینند و در واقع می توان گفت شــکل 
گردشــگری این مناطق است که در طی این سال ها توانسته به نسبت دیگر بخش ها موفق تر 
عمل کند و بخش گردشگری و خدمات آن ها رونق داشته است. وی افزود: اگر تاثیری که کرونا 
بر گردشگری و به طور کلی اقتصاد کشور ها گذاشته است را نادیده بگیریم، در حالت عادی 
مناطق آزاد ایران، بیشتر مناطقی برای جذب گردشگر شناخته می شوند که می توانند کالا هایی 
که در آنجا عرضه می شــود را خریداری کنند. این اقتصاددان توضیح داد: افزوده شدن مناطق 
آزاد چیزی جز اینکه محلی برای گردشگری باشد و محلی برای رفت و آمد افراد داخلی ایجاد 
کند نخواهد بود و با این روندی که برای مناطق آزاد موجود پیش آمده، مناطق آزاد جدید هم 

چیزی به زنجیره تولید ما اضافه نخواهند کرد. 
نیازمند قانون و نظام جامع آماری مشخص 

علیپور خاطرنشان کرد: بحث قانونی و اجازه دادن به شرکت های چند ملیتی از موضوعات 
مهمی است که باید در مناطق آزاد مورد توجه قرار گیرد. ما دارای حدود ۸۳ میلیون نفر جمعیت 
هستیم و با حدود ۱۶ کشور ارتباط داریم و باید به این نکته توجه کنیم که ما می توانیم چه چیزی 
تولید کنیم که برای ما مزیت داشته باشد و مزیت نسبی ایجاد کند و کالایی که ایجاد می کنیم با 
قیمت تمام شده پایین تر از دنیا در اختیار دیگر کشور قرار گیرد. وی گفت: پیشنهاد من برای 
مناطق آزاد آن است که در وهله اول باید قوانین مشخص شود و موانع موجود را رفع کند و باید 
این موضوع را مورد توجه قرار دهیم که سرمایه گذار با فرهنگ خودش وارد ایران می شود و 
فرهنگ خودش را وارد کشور می کند. باید ببینیم که این اجازه داده می شود یا خیر؟! بنادر تجاری 
دیگر و مناطق آزاد با در نظر گرفتن این موضوعات بازارشان را گسترده کرده و اشتغال ایجاد 
کرده اند و ارزش افزوده در بخش های مالی هم ایجاد کرده اند. عضو هیئت علمی پژوهشکده 
آمار اظهار کرد: یک نظام آماری جامعی برای مناطق آزاد وجود ندارد و یک آمار ثبتی که بخواهد 
در اختیار محققین و مفسرین قرار بگیرد تا به تفسیر و تحلیل فعالیت ها و اتفاقات آن بپردازند، 
وجود ندارد. وی افزود: اگر دولتمردان و نمایندگان بخواهند مزیتی برای مناطق ایجاد کنند و به 
آن ببالند، باید بیشتر بحث امکانات را مورد توجه قرار دهند و شرایطی را برای منطقه به وجود 
آورند که به عنوان یک مزیت برای آن ها مطرح باشد و همانطور که اشاره شد بتواند به صادرات 
مجدد منجر شود. علیپور در پایا با تاکید بر اینکه ایجاد مناطق جدید بدون رفع مشکلات قبلی 
فایده ای نخواهد داشت، اظهار کرد: علاوه بر موضوعات مطرح شده، باید به بعد بین المللی 
مناطق آزاد ایران نیز توجه بیشتری شود و به معرفی آن ها در عرصه های بین المللی پرداخت 

چرا که در این سال ها در این حوزه این سال ها موفق نبوده ایم.

 اقتصاد کیش -  کارشناســان اقتصادی بر این باورند که مناطق آزاد به اهداف مورد 
نظر خود نرسیدند زیرا تعداد زیادی از مناطق آزاد بدون توجه به زیرساخت ها ایجاد شده 

و رویکرد ایجاد آن، فقط محرومیت زدایی بوده است. 
حسین محمودی با اشاره به چالش های مرتبط با مناطق آزاد گفت: مشکلی که در این 
رابطه وجود دارد آن است که نتوانستیم ارزیابی مناسبی از ظرفیت موجود مناطق آزاد داشته 
باشیم. مزیتی که مناطق آزاد دارند، جدایی و تغییر قوانین است یعنی یک سری مزیت های 
تولیدی و تجاری در این مناطق ایجاد شده و از معافیت های مالیاتی نیز برخوردار هستند.

وی تصریح کرد: عده بســیار زیادی از کارشناســان اقتصادی بر این باور هستند که 
مناطق آزاد به اهداف مورد نظر خود نرسیدند زیرا تعداد زیادی از مناطق آزاد بدون توجه 

به زیرساخت ها ایجاد شده و رویکرد ایجاد آن، فقط محرومیت زدایی بوده است.
این کارشــناس مسائل اقتصادی درباره دیگر چالش هایی که در رابطه با مناطق آزاد 
مطرح است، اظهار کرد: استفاده های غیرمنطقی و دور زدن ها و قاچاق کالا در این مناطق 

به طور جد مطرح است.
وی بیان کرد: ارزیابی مناســبی از معافیت های ارائه شــده به اقتصاد کشور نداریم. 
برای صادرات کشــور و همچنین برای بخش های فرهنگی و هنری، کشاورزی و مناطق 
آزاد معافیت مالیاتی داریم اما نتوانسته ایم ارزیابی کنیم که این تعداد معافیت مالیاتی چقدر 

خروجی و بازده برای کشور داشته است. 
محمودی همچنین عنوان کرد: مشخص نیست آیا این سرمایه گذاری که در مناطق 
آزاد انجام شده است، در صورتی که معافیت های مالیاتی نبود، باز هم صورت می گرفت 
یا خیر. متأســفانه این معافیت سبب شده یک شرکت که در سرزمین اصلی وجود داشت، 
در این مناطق یک دفتر بزند و از مزایای معافیت مالیاتی استفاده کند. در حقیقت معافیت 

مالیاتی در مناطق آزاد سبب شده برخی از شرکت ها اقدام به دور زدن قانون کنند.
این کارشــناس مسائل اقتصادی، به وســعت مناطق آزاد اشاره کرد و افزود: یکی از 
مناطق آزاد ۵۰۰ هزار هکتار اســت درحالی که در دنیا این عدد یک بیستم است. در قانون 

جدید برای مناطق آزاد حدوداً هفت هزار هکتار لحاظ شده است. 
وی همچنین اظهار کرد: در حال حاضر مناطق آزادی که در آن شــهر و روســتا قرار 
دارد و به همین جهت نمی توان ورودی و خروجی کالا و قاچاق را کنترل کرد. به همین 
جهــت در قانــون جدید محدودیت از این نظر وجود دارد و فنس کشــی در اطراف این 

مناطق صورت می گیرد.

 اقتصاد کیش -   غلامحســین مظفری گفت : اســتفاده از دانش و فناوری های روز 
دنیا و بومی ســازی آن با شرایط و ساختار موجود یکی از اهداف مهم و بلندمدت جهت 
دســتیابی به توســعه پایدار در جزیره کیش اســت که این مهم می تواند در سطح کشور 

به عنوان الگویی موفق مطرح و مورد استفاده قرار گیرد
به گزارش اقتصاد  کیش، در آغاز بازدیدهای دوره ای  هرهفته با حضور غلامحسین 
مظفری رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش ، ناصر آخوندی معاون 
توسعه مدیریت، سید علیرضا علوی رضوی مدیر روابط عمومی و امور بین الملل سازمان 
منطقه آزاد کیش و داریوش سلیمی مشاور مدیرعامل در مرکز نوآوری کیش از بخش های 

مختلف دانشگاه جامع علمی کاربردی بازدید کردند.
همچنین مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش ضمن بازدید از دو بخش انبار مرکزی 
و جمعداری اموال این ســازمان، گفت: کتابچه های چاپ شــده موجود در انبار سازمان 
منطقه آزاد کیش تحت عنوان دستورالعمل طراحی پیاده روها به همراه نقشه های استاندارد 
جــداول، پیاده روهــا و ورودی پارکینگ ها می تواند به عنــوان نمونه ای موفق و الگویی 
ســاختاری مورد استفاده شــهرداری ها، وزارتخانه ها و نمایشگاه های سطح کشور قرار 

گیرد.
گفتنی است مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش در راستای ارتقای سطح آموزشی 
و تجهیز امکانات مورد نیاز و افزایش فضای آموزشــی از بخش های مختلف ســاختمان 
یک و دو دانشــگاه جامع علمی کاربردی کیش نیز بازدید کرد و در جریان روند توســعه 

آموزشی این دانشگاه قرار گرفت.

در بازدید دوره ای مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش مطرح شد؛

بهره گیری از دانش و فناوری های روز 
دنیا به عنوان الگویی موفق در کشور

یک کارشناس مسائل اقتصادی مطرح کرد؛

نبود زیرساخت های لازم، چالش اصلی 
در زمینه مناطق آزاد است

فرماندار قشم:

هتل ها و مکان های گردشگری 
جزیره قشم بازگشایی می شود

 اقتصاد کیش - هتل ها و مکان های گردشــگری قشــم با رعایت پروتکل بازگشایی 
می شود اما اقامتگاه های بوم گردی و تالارهای عروسی تا اطلاع بعدی همچنان تعطیل هستند. 
فرماندار قشــم در ســتاد مدیریت بیماری کرونای شهرســتان گفت: در صورت نبود 
برنامه های پیشــگیری مشکل ایجاد می شــود و از این رو مردم به خودمراقبتی ادامه دهند و 

مسوولان نیز نظارت بر اصناف را ادامه دهند.
علیرضا نصری افزود: دســتگاه های مربوط با بهره گیری از ظرفیت مردم، شورایارهای 
محلات، دهیاران و شوراهای اسلامی روستایی، تیم بازرسان افتخاری را تشکیل دهند و نظارت 
مستمر و پیگیر را پی ریزی کنند. وی ادامه داد: شرایط قشم به نسبت پایدار است که این مساله 

نتیجه همکاری، احساس مسوولیت و ایثار اقشار مختلف مردم است،
فرماندار قشــم تصریح کرد: در اجرای برنامه ها تابع سیاســتگذاری و تصمیمات ستاد 
مدیریت بیماری کرونا کشور و استان هستیم. وی افزود: اگر پروتکل های بهداشتی و فاصله 
گذاری هوشــمند در اســکله ها به صورت دقیق اجرا شود می توان ساعت کار اسکله پهل_ 
لافت را  افزایش داد. نصری ادامه داد: رعایت فاصله بین مسافران و الزام استفاده از ماسک از 

شرط های افزایش ساعت کار اسکله است.

 اقتصاد کیش -  شرکت هواپیمایی کیش در راستای بهره گیری از سیستم های نوین 
بــرای آموزش الکترونیک و اجــرای طرح فاصله گذاری اجتماعی موفق به دریافت مجوز 

آموزش های الکترونیک از سازمان هواپیمایی کشوری شد
بــه گزارش اقتصاد  کیش، شــرکت هواپیمایی کیش با درخواســت مجوز آموزش 
الکترونیک عملیات از طریق  E – Learning از ســازمان هواپیمایی کشــوری؛ پس از 
بررســی های صورت گرفته در خصوص زیر ساختی و عملیاتی واحدهای آموزشی کیش 
ایر، بر اســاس نظامنامه ها، مجوز آموزش الکترونیکی یا E – Learning برای شــرکت 

هواپیمایی کیش صادر شد.
همچنین شــرکت هواپیمایی کیش در راســتای ارائه خدمات شایسته به مسافرین و 
ساکنین جزیره کیش در حال بررسی و بهره گیری از روش ها و سیستم های نوین آموزشی، 

عملیاتی، بازرگانی و... مطابق با آخرین استاندارهای روز دنیا است.
گفتنی استشرکت هواپیمایی کیش در سال ۱۳۷۰ تاسیس شد. این شرکت پس از ثبت 
و دریافت مجوزهای قانونی به عنوان یکی از شــرکت های تابعه ســازمان منطقه آزاد کیش 
و در قالب یک شــرکت ســهامی خاص، فعالیت خود را از خرداد ماه همان سال با دو فروند 

هواپیمای اجاره ای آغاز کرد.
کیش ایر، دارای ۷ فروند هواپیمای بوئینگ MD و ۲ فروند هواپیمای فوکر ۱۰۰ و ۲ 
فروند ایر باس A۳۲۱ است و با تمام خصوصیات و استانداردهای لازم بین المللی، یکی 
 IOSA یاتا( و نخستین شــرکت داخلی دارنده گواهینامه( IATA از شــرکت های عضو

)آیوسا( است

از سوی سازمان هواپیمایی کشوری صورت گرفت:

اعطای مجوز آموزش های الکترونیک 
به شرکت هواپیمایی کیش

  اقتصــاد کیش -  احداث نیــروگاه به همراه آب 
شــیرین کن با ظرفیت ۱۲۰ مگاوات به منظور تامین کمبود 

برق و آب در منطقه آزاد کیش تحقق می یابد. 
به گــزارش اقتصاد  کیش، با حضور غلامحســین 
مظفری تفاهمنامه ای میان سازمان منطقه آزاد کیش و گروه 
مپنا با ســه محوریت ایجاد و توســعه جریان برقی سازی 
صنعت خودرو، توسعه انرژی های تجدیدپذیر و کنترل و 

حفاظت نیروگاه های حرارتی به امضا رسید.
غلامحسین مظفری رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد کیش ایجاد و توسعه جریان برقی سازی 
را همکاری، احداث و ایجاد صنعت خودرو سازی برقی، 
جایگاه و زیر ســاخت های شــارژ خــودرو برقی و ارائه 
شــارژهای خانگی خودرو برقی و نــاوگان خودروهای 
اشــتراکی برقی دو نفره برشمرد و اظهار داشت: با تحقق 
یافتن این مهم جزیره کیش می  تواند به عنوان جزیره ســبز 
و نمونه ای از الگوی موفق در راستای کاهش آلودگی هوا، 
هزینه ســوخت و یارانه هایی که بابت ســوخت از سوی 

دولت پرداخت می شود به سرزمین اصلی تسری یابد.
دکتر مظفری در ادامه افزود: باتوجه به این که از سوی 
دولت هر ســال بودجه ای بالغ بر ۹۰۰ هزار میلیارد تومان 
یارانه سوخت پرداخت می شود؛ منطقه آزاد کیش می تواند 
برای نخســتین بار در سال »جهش تولید« با اجرای توسعه 
جریان برقی ســازی خودروها و ظرفیت های ایجاد شده، 
این منطقه را به عنوان یک الگوی موفق در ســطح کشــور 
معرفی کند.رئیس هیئت مدیره ســازمان منطقه آزاد کیش 

در خصوص توســعه انرژی های تجدیدپذیر به مطالعات 
ایجاد تاسیسات هضم هوازی )هاضم( پسماند موادغذایی 
و فضای سبز و امکان سنجی تاسیسات زباله سوز به ترتیب 
به ظرفیت ۵۰تن و ۱۰۰تن در روز اشــاره داشت و گفت: 
احــداث نیروگاه های فتولتائیک و احداث سیســتم های 
ذخیره ســاز انرژی مبتنی بر باتــری )BESS( در مقیاس 

صنعتی از دیگر مفاد این تفاهم نامه است.
غلامحسین مظفری با اشاره بر لزوم اهمیت احداث 
نیــروگاه حرارتی در منطقه آزاد کیش، گفت: نوســازی 
سیستم های برق، کنترل و حفاظت نیروگاه حرارتی جزیره 

کیش با بهره گیری از توانمندی های اجرایی و محصولات 
ساخت کارخانجات شرکت گروه مپنا مطابق مفاد و ضوابط 
و شــرایط این تفاهم نامه و محــدوده کار مورد توافق آتی 
انجام خواهد شد.در مراسم امضای تفاهمنامه میان سازمان 
منطقه آزاد کیش و گروه مپنا، غلامحســین مظفری رئیس 
هیئت مدیره و مدیرعامل، ناصر آخوندی معاون توســعه 
مدیریــت، مصطفی خانزادی معاون عمرانی و زیربنایی و 
معراج نادری فصیح مدیر سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد 
کیش و عباس علی آبادی رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل 

گروه مپنا حضور داشتند. 

"مپنا " در جزیره کیش  نیروگاه  برق و آب 
شیرین کن  احداث می کند 

با امضای تفاهمنامه  مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش با گروه مپنا؛

  اقتصــاد کیش -  با توجه بــه ظرفیت بازار 
ســرمایه و ابزارهای نوین مالی جهت رفع مشکلات 
مربوط به تامین مالی فعالین اقتصادی ضرورت ایجاد 
صندوق سرمایه گذاری کیش  بیش از پیش احساس 

میگردد..
 بــه گزارش خبرنگار اقتصاد کیش در این راســتا 
جلسه ای با این موضوع  با حضور اعضای انجمن سرمایه 

گذاران و کارآفرینان کیش  در محل دفتر انجمن برگزار 
گردیــد و پــس از گفتگو و بررســی  در این خصوص 
کلیات تآســیس صندوق ســرمآیه گذاری به تصویب 

اعضای انجمن رسید و مقرر گردید در مورد جزئیات آن 
با مدیران سازمان منطقه آزاد کیش و گروه خدمات مالی 

سهم آشنا مذاکره گردد

گام اول انجمن 
سرمایه گذاران کیش  
برای ایجاد صندوق 

سرمایه گذاری 


